
"Les dones
empresàries hem
d’aprendre a delegar.
Ens hem de creure que
som bones i que
podem portar el
nostre negoci
perfectament"

Quines funcions desenvolupes?

La Mireia Fernández és la propietària de Mireia
Perruqueria, Estètica i Barberia, un centre de
perruqueria i estètica per home i dona que també
disposa d’una secció de complements de Casserres.

En ser una empresa petita faig una mica totes les
funcions, de neteja, compra dels productes a utilitzar,
concertació de les cites, també parlo amb majoristes i
comercials... A part evidentment fer de perruquera.

Estic començant a intentar  delegar la neteja i he
aconseguit tenir un gestor extern per la documentació
empresarial. Pel que fa al tema de concertació de cites
vaig començar a posar en funcionament una pàgina
web perquè tot fos més àgil, però de moment no ens ha
funcionat i ha resultat ser molt complicat. 
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Tens un equip al teu càrrec. De
quantes persones parlem?

Tens alguna política de conciliació
familiar a la teva empresa?

Com van ser els inicis?

La veritat és que l’inici va ser molt bo. Jo des de
petita havia volgut ser perruquera i quan vaig
veure que era el moment, no m'ho vaig pensar
gaire. 

He tingut la sort que sempre m’ha anat bé, també
és veritat que sóc una persona molt decidida i no
em fan por ni la feina ni els canvis. Vaig començar
amb una perruqueria petita i al cap de poc temps
vaig fer una ampliació per poder treballar amb
més comoditat. 

Aquest últim any vaig incorporar el servei
d’estètica. Tot i la situació actual, no deixo de tenir
projectes que espero poder materialitzar algun dia.

La veritat és que no tenim res per escrit, però
dilluns i dimarts, en principi, la perruqueria està
tancada i dediquem aquest temps a formar-nos.
Adaptem els horaris als nostres clients. En donar
cita prèvia tenim força llibertat i ens adaptem al
màxim a la nostra la vida familiar, ja que és un
sector on els horaris són complicats. 

Actualment tinc dues treballadores en plantilla,
l’esteticista i una perruquera. D'altra banda,
també disposo de 4 persones externes, autònoms,
que m’ajuden en moments puntuals.

Quin percentatge de dones teniu a la
vostra empresa? 

Tinc els estudis de perruqueria i també d’estètica,
però a l’estètica no m’hi he dedicat mai.

Creus que és important que donem
referents femenins amb èxit perquè les
dones perdin la por a emprendre o
dirigir empreses?

Sí, és molt important. Moltes vegades per molt que
hi hagi una dona al capdavant d’un projecte, si
també hi ha un home, la cara visible sempre
acaba sent ell. Ens hem de fer valdre.

T’ha sigut fàcil arribar al lloc on ets?

La veritat és que no m’ha resultat difícil. Les coses
m’han anat sempre força bé, el que m’ha sigut més
difícil és la meva pròpia acceptació. M’he sentit
molt etiquetada sobretot per altres dones perquè
sóc jo la que treballo i el meu home és qui està a
casa. Això m’ho ha fet passar malament i m'he
sentit mala mare molts cops, fins i tot,  per no anar
a buscar la meva filla a l’escola. En aquest sentit, he
hagut de sentir moltes vegades el comentari “si
que t’ajuda el teu home...“ quan realment només
està fent de pare.

El 100% de la plantilla som dones.

Quins estudis tens?
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No, mai. Tampoc han qüestionat la meva vàlua, de
fet és un sector on treballen majoritàriament
dones.

Si tu també vols sumar-te a la
iniciativa, envia'ns un correu amb
les teves dades a aceb@aceb.cat 

Quina és la teva valoració de posada
en marxa del negoci i fins el dia
d’avui?

Fins avui en puc fer una valoració molt positiva.
Vaig començar amb una perruqueria molt petita i
amb aquests cinc anys que fa que vaig obrir he
anat ampliant l’espai físic i millorant tots els
serveis que oferim. Actualment tinc altres
projectes en ment que espero poder portar a terme
en els pròxims anys.

De què et sents més orgullosa en la
teva trajectòria?

Per mi el fet de ser on sóc ara ja m’omple
d’orgull. 

T'han posat alguna trava pel fet de ser
dona? O han qüestionat la teva vàlua?

Quina va ser la teva motivació per
convertir-te en empresària?
Sempre havia volgut tenir el meu propi negoci,
m’agrada gestionar-ho tot, pensar constantment en
com puc créixer i evolucionar...

Què és el millor de ser empresària?

El millor és que pots prendre les teves pròpies
decisions. Potser treballes i fas més hores que
ningú, però són per tu i això és molt
gratificant. 

A vegades també tinc una mica “la crisi de
l’autònom” que dic jo. És aquell moment en què
tens menys feina i ja penses el pitjor... Però
després veus que no, i que tot funciona.

Quines necessitats consideres que
tenim les dones empresàries i què
faries per facilitar la consolidació
d’empreses liderades per dones?

Com a necessitats, jo penso que hem d’aprendre a
demanar ajuda. Segons la meva opinió, crec que ho
fem molt poc per por a les opinions dels altres.

Consells per la dona empresària i/o
directiva?

Que ens creguem que podem fer-ho, i fer-ho
molt bé. A vegades les dones tendim a ser massa
calculadores i això ens pot fer perdre pel camí
d’emprendre.
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N'hem d’aprendre i creure amb nosaltres
mateixes, creure'ns que som bones i que podem
portar el nostre negoci perfectament.


